
Protokół 

z zebrania wiejskiego sołectwa Tylice 

 

Zebranie odbyło się w dniu 9 września 2021 r. o godz. 19 15 w lokalu świetlicy wiejskiej 

w Tylicach. 

Na ogólną liczbę 462 stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do głosowania w 

zebraniu udział wzięło 15 mieszkańców, a więc mniej aniżeli 1/10 stałych 

mieszkańców . Zebranie odbywało się w II terminie. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

 

1) Wójt Gminy Tomasz Waruszewski, 

2) Radny Gminy – Grzegorz Turulski 

3) Sołtys – Damian Marszelewski, 

4) Pracownik Urzędu Gminy – Sabina Rezmer. 

 

Porządek zebrania:  

1. Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

2. Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2020 rok. 

3. Informacje z bieżącej działalności Wójta Gminy 

4. Zapytania i wnioski.  

5. Zakończenie zebrania. 

 

 

Przebieg zebrania:  

 

Ad 1 

 

Zebranie otworzył i prowadził Sołtys wsi Damian Marszelewski, powitał zebranych i 

stwierdził ważność zebrania.  

 



Przewodniczący zebrania przedstawił projekt porządku zebrania, który następnie 

przegłosowano. Porządek zebrania został przyjęty przez uczestniczących w zebraniu. 

 

Ad 2  

 

Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2020 rok stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu.  

 

Ad 3  

Sprawozdanie z działalności wójta. 

Wójt wyraził zadowolenie z faktu, że po dłuższej przerwie związanej z Covid-19, udało 

się zorganizować zebranie wiejskie.  

Podziękował Sołtysowi i Radzie Sołeckiej za dotychczasową współpracę, m.in. za 

tegoroczne sprzątanie gminy, które odbyło się na wiosnę. Podkreślił, że jest to duża 

pomoc dla naszych gminnych służb sprzątających, które same nie dałyby rady 

zapanować nad problemem. Problem zaśmiecania gminy jest duży, natomiast 

samorząd dysponuje ograniczoną liczbą pracowników.  

Wójt poinformował o akcji szczepień w gminie w ramach działalności mobilnych 

punktów. Podziękował OSP Tylice za włączenie się do akcji promocji szczepień. Tym 

bardziej, iż póki co jest to jedyny w miarę skuteczny sposób walki z wirusem. Nie 

uchroni nas w pełni przed chorobą, ale w znaczący sposób złagodzi jej przebieg. Wójt 

odniósł się także do sytuacji w jednej z gminnych szkół, gdzie już na początku roku 

trzeba było zorganizować zajęcia zdalne z powodu zachorowania jednego z 

pracowników placówki.  Na chwilę obecną sytuacja w szkołach wygląda tak, że w 

żadnej z nich nie ma 100% wszczepienia pracowników.  

Jednym z ważniejszych i wzbudzających wiele niepokoju wśród mieszkańców tematów 

jest problem ASF na terenie gminy. Na chwilę obecną problem najbardziej dotknął 

mieszkańców Radomna i Chrośla, gdzie wykryto ogniska choroby. Władze gminy są 

w stałym kontakcie z poszkodowanymi rolnikami. 

Wójt omówił zrealizowane w ostatnim czasie w Tylicach inwestycje: 

- budowa drogi na odcinku Tylice Rojewo; Wójt podziękował rolnikom, którzy 

przekazali część swoich działek na budowę m.in. rowów odwadniających przy drodze; 

- dokończenie drogi PGR Tylice – złożyliśmy wnioski na dofinansowanie w ramach 

programu obszarów popegeerowskich; 



- do zrealizowania zostaje jeszcze droga Tylice-Gwiździny; 

- trwa budowa ścieżki rowerowej Tylice – Pacółtowo; 

Na zakończenie opowiedział o możliwościach jakie daje program Polski Ład 

samorządom, ale również o tym, jakie mogą być jego konsekwencje.  

 

Ad. 4  

Po sprawozdaniu Wójta przystąpiono do kolejnego punktu zebrania: zapytania i 

wnioski mieszkańców.  

Wywiązała się dyskusja na temat problemu ASF w gminie. Uczestniczący w zebraniu 

rolnicy wyrazili swoje zaniepokojenie zaistniałą sytuacją, a w szczególności: 

- nieskuteczną walką z wirusem – zbyt mały postęp w wybijaniu stad dzików 

odpowiedzialnych za chorobę; 

- problemem ze skupem żywca ze strefy czerwonej; jest to niezrozumiały dla rolników 

proceder, gdyż paradoks polega na tym, że mięso ze strefy czerwonej jest bardzo 

dokładnie przebadane;  

- jak wygląda pomoc rządu dla poszkodowanych rolników- że wypłata odszkodowań 

trwa zbyt długo; 

Wójt poinformował zgromadzonych, że w urzędzie gminy odbyły się dwa spotkania z 

przedstawicielami kół łowieckich, Lasów Państwowych oraz Powiatowym Lekarzem 

Weterynarii, którzy przedstawili jak wygląda walka z ASF-em. Przeprowadzono 

również pionierską na skalę krajowa akcję związaną z wykrywaniem padłych dzików 

przez specjalnie przeszkolone psy.  

Został również wysłany list do Ministerstwa Rolnictwa, w którym zamieściliśmy swoje 

uwagi m.in. dotyczące zbyt pochopnych decyzji odnośnie wybijania zdrowych stad 

trzody chlewnej oraz o tym, że decyzję tę podejmuje PLW i nie ma od niej odwołania.  

Jednocześnie Wójt zaapelował do rolników o przestrzeganie zasad bioasekuracji, od 

której to zależy również wypłata ewentualnych odszkodowań w przypadku likwidacji 

stada.  

Pytań i wniosków nie stwierdzono. Po zakończeniu dyskusji zebranie zakończono. 

 

Protokołowała         Sołtys wsi  

 

Sabina Rezmer                       Daniel Marszelewski  

 


